

Smith Street Arts & Lettres
607 Henry Street, Brooklyn, NY 11231

Olivia Ramsey is the co-founder and Head of School at [Smith Street Arts et Lettres](#). She brings more than 20 years of experience as a teacher and school administrator to her role, where she will guide the faculty in their mission of educating the whole child in a bilingual setting.

With bachelor's degrees from Earlham College in French and psychology and a Masters of Science in Education from Bank Street College of Education, Olivia spent the early part of her career studying French educational theory in France and Martinique in both traditional and progressive educational settings. For more than 20 years, Olivia has closely followed current research in child development and best educational practice to form the foundation for her nurturing yet academically-rigorous pedagogical approach, which she has developed and refined over her two decades as a lead teacher for children in early childhood through adolescence.

In 2008, after three years of leading kindergarten at the Lycée Français de New York, Olivia joined the founding faculty of the PS 58 Dual Language Program, where she worked in partnership with the French Embassy writing curriculum, mentoring teachers, and creating the foundation for the award-winning program. During her tenure, the program grew from one kindergarten class to a dozen classes across six grade levels with an extensive waitlist for entry.

While working in the New York City public school system in large classrooms, Olivia saw many of her students demonstrate a crucial need for tailored and individualized instruction. To meet that need, she opened an independent tutoring practice, [Smith Street Workshop](#). It was immediately clear that this academic support fulfilled a demand in the community, and Olivia expanded quickly, offering private tutoring as well as enrichment classes. In 2016, the Workshop launched a robust High School Admissions program, guiding students through admissions to some of the most competitive high schools in the country. Smith Street Workshop now provides tutoring,

academic enrichment and test prep to hundreds of students and partners with charter schools, community organizations, and educational foundations for on-site programming throughout NYC.

In 2015, the French Embassy and the FACE foundation contracted Smith Street Workshop to create the first [Dual Language International Baccalaureate](#) program in a public school at the Boerum Hill School for International Studies. Olivia designed the curriculum and recruited, hired, and trained teachers, setting the successful program in motion. The school is now ranked one of the top middle schools in District 15.

After establishing elementary and middle school dual-language programs and building a successful tutoring business to fill the gaps in traditional education programs, Olivia identified that high-quality French-immersion preschool instruction, founded on the principles of the Developmental-Interaction approach, would provide students with the necessary foundation to be even more successful in future bilingual settings. In 2018, Olivia opened [Smith Street Maternelle](#), a French-immersion preschool, which now welcomes nearly one hundred children at two locations in Carroll Gardens and Gowanus, Brooklyn.

As a result of her experience, Olivia is uniquely situated to lead the development of Arts et Lettres as Head of School. She is thrilled to consolidate not only her educational research, deep understanding of child development, and commitment to experiential learning, but also her administrative experience in developing and operating sustainable schools.

(347) 457-5099

bonjour@smithstreetartsetlettres.org

Olivia Ramsey est cofondatrice et directrice de l'école [Smith Street Arts et Lettres](#). Avec plus de 20 ans d'expérience en tant qu'enseignante et directrice, elle guidera l'équipe pédagogique dans sa mission d'éduquer les enfants dans sa globalité, dans un cadre bilingue.

Titulaire d'un baccalauréat en français et en psychologie à Earlham College et d'une maîtrise en sciences de l'éducation à Bank Street College of Education, Olivia a passé la première partie de sa carrière à étudier la pédagogie en France et en Martinique dans des contextes éducatifs traditionnels et alternatifs. Pendant plus de 20 ans, Olivia a suivi de près les recherches actuelles sur le développement de l'enfant et les meilleures pratiques éducatives, pour jeter les bases de son approche pédagogique stimulante mais rigoureuse sur le plan académique, qu'elle a développée et affinée au cours de deux décennies en tant qu'enseignante, de la maternelle au collège.

En 2008, après trois ans à la maternelle du Lycée Français de New York, Olivia a rejoint l'équipe d'enseignants qui a fondé le programme bilingue de PS 58, où elle a travaillé en partenariat avec l'Ambassade de France, rédigeant le curriculum, encadrant les enseignants et créant les bases d'un programme primé. Au cours de son contrat, le programme est passé d'une classe de maternelle à une douzaine de classes réparties sur six niveaux, avec une longue liste d'attente pour y entrer.

Alors qu'elle travaillait dans le système scolaire public de New York, aux classes nombreuses, Olivia a vu beaucoup de ses élèves exprimer le besoin crucial d'un enseignement sur mesure et individualisé. Pour répondre à ce besoin, elle a ouvert un centre de tutorat indépendant, [Smith Street Workshop](#). Le succès a été immédiat et a démontré que ce soutien scolaire répondait à une demande dans la communauté. Le centre s'est rapidement développé, offrant des cours particuliers ainsi que des cours d'enrichissement. En 2016, l'atelier a lancé un solide programme d'admission au lycée, menant des étudiants à l'admission dans certains des lycées les plus compétitifs du pays.

Smith Street Workshop propose désormais du tutorat, un programme d'enrichissement académique et une préparation aux tests à des centaines d'étudiants et travaille également en partenariat avec des écoles à charte, des organisations locales et des fondations éducatives dans tout New York.

En 2015, l'Ambassade de France et la fondation FACE ont confié à Smith Street Workshop la création du premier programme de [baccalauréat international bilingue](#) dans une école publique (Boer Hill School for International Studies). Olivia a conçu le programme, recruté, embauché et formé des enseignants, lançant ainsi un programme à succès. L'école est maintenant classée parmi les meilleurs collèges du district 15 de New York.

Après avoir mis en place des programmes bilingues en primaire et au collège et bâti un centre de tutorat fructueux pour combler les lacunes des programmes d'éducation traditionnels, Olivia a estimé qu'un enseignement préscolaire en immersion française de haute qualité, fondé sur les principes de l'approche développementale interactionnelle (selon laquelle le développement intellectuel et physique d'un enfant est intrinsèquement lié à sa vie émotionnelle) pourrait offrir les fondements nécessaires aux élèves pour réussir dans un environnement bilingue. C'est ainsi qu'en 2018, Olivia a ouvert [Smith Street Maternelle](#), une école maternelle en immersion française, qui accueille désormais près d'une centaine d'enfants à deux endroits à Carroll Gardens et Gowanus, Brooklyn.

De par son expérience, Olivia est la personne idéale pour prendre la direction de l'école Arts et Lettres. Elle est ravie de pouvoir mettre ses recherches en éducation, sa compréhension approfondie du développement de l'enfant, son engagement envers l'apprentissage par l'expérience ainsi que son expérience administrative dans le développement et l'exploitation d'écoles durables au service de l'école Arts et Lettres.